第**3**册

CISTEMM & SPEAKING

CISTENING SPEAKING

总 主 编 张曜朗本册主编 楼 青

大学英语新编

浙江大學出版社

大学英语听说新编

(第3册)

图书在版编目(CIP)数据

大学英语听说新编. 第 3 册/张曜朗主编; 楼青分册主编. 一杭州: 浙江大学出版社, 2004.11 ISBN 7-308-04041-0

I. 大... II. ①张... ②楼... III. 英语一听说教学 一高等学校一自学参考资料 IV. H319.9

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2004)第 121337 号

责任编辑 陈 珺 张颖琪

封面设计 刘依群

出版发行 浙江大学出版社

(杭州浙大路 38 号 邮政编码 310027)

(E-mail: zupress@mail.hz.zj.cn)

(网址: http://www.zjupress.com)

排 版 浙江大学出版社电脑排版中心

印 刷 德清县第二印刷厂

开 本 850mm×1168mm 1/32

印 张 6

字 数 173千

版 印 次 2004年11月第1版 2004年11月第1次印刷

印 数 0001-5000

书 号 ISBN 7-308-04041-0/H・318

定 价 13.00 元(含光盘)

前言

随着我国改革开放的不断深入,全球经济一体化的不断发展,用英语作为工具,与外国人交际和交流已是一种实实在在的需要,英语听说能力已是现代人才必须具备的一种能力。

教育部于 2004 年 1 月下发的《大学英语课程教学要求(试行)》(以下简称《课程要求》)强调:大学英语的教学目标是培养学生的综合应用能力,特别是听说能力,使他们在今后的工作和社会交往中能用英语有效地进行口头和书面的信息交流。然而,综观改革开放以来近 20 年大学英语教学的情况,听说教学的收效不甚理想。原因当然是多方面的,但细究起来,缺乏高质量、可操作的听说教材是其中的一个重要原因。

《课程要求》还指出:鉴于全国高校的教学资源、学生入学水平以及所面临的社会需求等不尽相同,各校应参照《课程要求》,根据本校的实际情况,制定科学的、系统的、个性化的大学英语教学大纲,指导本校的大学英语教学。但我们觉得这还不够,还需要有适合自己学生情况的教材,特别是听说教材。

基于以上的考虑,浙江传媒学院、浙江林学院、浙江科技学院和杭州师范学院共同编写了这套《大学英语听说新编》,旨在从实际出发,努力提高学生的听说能力,以适应大学英语教学改革的新形势,迎接新挑战。本教程的特点是既考虑到学生参加并通过全国 CET 考试的需要,又充分注意了听与说的能力培养。

全套书共分·4 册,供大学英语两年四个学期之用。每册书的 Part I 为听说训练,设置 15 个单元(每周一单元), 每单元包含 10 个对话、3 篇短文、1 个复合式听写及 1 至 2 个谈话题材。其中:

Section A Short Conversations 既可训练听力, 其内容也可作为说来操练。

Section B Short Passages 和 Section C Compound Dictation 除了训练听、写的能力外,由于所选文章的内容无论在体裁上,还是在题材上均丰富多彩,充分体现了知识性、趣味性和广泛性,加起来是一本很好的泛读教材。

Section D Topic Discussion 的内容或是贴近大学生生活实际、未

来发展的问题,或是社会普遍关注的热点问题,同时切合 CET 的写作部分;在内容的安排上由浅入深,并提供了足够的词汇、短语和思路,以拓展学生的思维空间,促使学生多用英语思维,真正达到"让课堂活起来,让学生说出来"的良好教学效果。

每册书的 Part II 为听力原文及参考答案。在 Section D 部分提供了若干启发性的思路和参考答案。

本教程由张曜朗任总主编,负责全套书的规划、审阅及修改工作。 其中:

第 1 册由浙江传媒学院编写。赖彦任主编,并编写 Unit 1—Unit 3; Unit 4—Unit 6 由刘彩霞编写; Unit 7—Unit 9 由李雪编写; Unit 10—Unit 12 由张利平编写; Unit 13—Unit 15 由倪杭英编写。

第2册由浙江林学院编写。贺岚任主编;何琼任副主编; Section A由张煜、苏园园编写; Section B由张蕾、陈立编写; Section C由沈丽霞编写; Section D由所有人员共同编写。

第 3 册由浙江科技学院编写。楼青任主编; Section A 由付慧英、张丽红、卢静、吴青编写; Section B 由吕锴、商颖编写; Section C 由陈慧卿编写; Section D 由所有人员共同编写。本册由朱吉梅主审。

第 4 册由杭州师范学院编写。傅存春任主编,并编写 Unit 13; Section A 由沈逸炯(4 个单元)、叶华(5 个单元)、张虹(5 个单元)编写; Section B 由卢以均(4 个单元)、邵健(5 个单元)、潘黎萍(5 个单元)编写; Section C 由劳诚烈(7 个单元)、王剑晖(7 个单元)编写; Section D 由王剑晖(14 个单元)编写。

这套书的光盘由美国文教专家 Rishi Kapoor 先生和 Carolyn Maraist 女士朗读。为保证学生能听懂、听会,语速相对较慢,并呈阶梯式逐步加快语速。由于这套听说教材内容丰富,安排合理,可操作性强,因此,不仅可作为各高校听说课的教材,也可作为学生课外训练听力水平及说话能力的辅助教材,同时对于备考 CET-3、CET-4 及口语考试也有很大的帮助。

由于编者水平有限,加之时间仓促,虽竭尽全力,力求完美,但不足之处仍在所难免,企盼读者、同行不吝批评、指正。

编者 2004年10月

目 录

Part I 听说训练

	Unit 1	(3)
	Unit 2	(9)
	Unit 3	(14)
	Unit 4	(19)
	Unit 5	(24)
	Unit 6	(29)
	Unit 7	(34)
	Unit 8	(39)
	Unit 9	(44)
	Unit 10	(49)
	Unit 11	(54)
	Unit 12	(59)
	Unit 13	(64)
	Unit 14	(69)
	Unit 15	(74)
Pa	rt II 听力原文及参考答案	
	Unit 1	, ,
	Unit 2	(88)
	Unit 3	(95)
	Unit 4	(102)
	Unit 5	(109)
	Unit 6	(117)
	Unit 7	(124)

Unit 8	(131)
Unit 9	(138)
Unit 10	(145)
Unit 11	(152)
Unit 12	(159)
Unit 13	(166)
Unit 14	(173)
Unit 15	(180)

Part I

听说训练



Unit 1

Section A Short Conversations

Directions: In this section, you will hear 10 short conversations. At the end of each conversation, a question will be asked about what was said. Both the conversation and the question will be spoken only once. After each question there will be a pause. During the pause, you must read the four choices marked A), B), C) and D), and decide which is the best answer. Then mark the corresponding letter on the Answer Sheet with a single line through the center.

Example:

You will hear: M: Is it possible for you to work late, Miss Grey?

W: Work late? I suppose so, if you really think it's necessary.

Q: Where do you think this conversation most probably took place?

You will read: A) At the office.

B) In the waiting room.

C) At the airport.

D) In a restaurant.

From the conversation we know that the two were talking about some work they had to finish in the evening. This is most likely to have taken place at the office. Therefore, A) "At the office" is the best answer. You should choose [A] on the Answer Sheet and mark it with a single line through the center.

- 4
- 1. A) \$25.
 - C) \$15.
- 2. A) 10:00.
 - C) 10:50.
- 3. A) In the office.
 - C) At the post office.
- 4. A) Rice.
 - C) Bread.

- B) \$12.5.
- D) \$40.
- B) 11:10.
- D) 11:00.
- B) At the restaurant.
- D) At home.
- _ · -
- B) Oranges.D) Milk.
- 5. A) The woman should invite the policeman.
 - B) The policeman probably knows the way.
 - C) The policeman wants to go to the bank.
 - D) The policeman stands near the bank.
- 6. A) He refused to drive her.
- B) He has a new car.
- C) He forgot his driver's license.
- D) He is glad to drive her.
- 7. A) The man has finished his work.
 - B) The man hasn't finished his work.
 - C) The man wants to have a piece of cake.
 - D) His work is very easy.
- 8. A) He wants the others to follow him.
 - B) He must study the animal he caught.
 - C) He is behind in his school work.
 - D) He will catch up with them then.
- 9. A) The man doesn't like the meeting.
 - B) The man can't come to the meeting.
 - C) The man prefers going to Shanghai.
 - D) The man will come in time.
- 10. A) The lecture was good.
- B) She liked the noise.
- C) The lecture was not attractive.
- D) The lecture was interesting.

Section B Short Passages

Directions: In this section, you will hear 3 short passages. At the end of

each passage, you will hear some questions. Both the passage and the questions will be spoken only once. After you hear a question, you must choose the best answer from the four choices marked A), B), C) and D). Then mark the corresponding letter on the Answer Sheet with a single line through the center.

Passage One

Questions 11 to 13 are based on the passage you have just heard.

- 11. A) Food and nutrition.
- B) Vegetable and health.
- C) Cook delicious food.
- D) Enjoy fresh food.
- 12. A) Vegetables grown in poor soil contain fewer vitamins.
 - B) The more vitamins, the better.
 - C) People know all the things about nutrition.
 - D) Overcooking destroys many good qualities of vegetables.
- 13. A) Chemist.

B) Nutritionist.

C) Novelist.

D) Biologist.

Passage Two

Questions 14 to 16 are based on the passage you have just heard.

- 14. A) He tried to recall his childhood.
 - B) He wanted to tell his son a joke.
 - C) He wanted to teach his son a lesson.
 - D) He tried to let his son learn from the rabbit.
- 15. A) His son also thought slow and steady wins the race.
 - B) His son did learn something from the tortoise.
 - C) His son wished the hare would fall asleep.
 - D) His son told a joke.
- 16. A) Stupid.

B) Clever.

C) Anxious.

D) Realistic.

6

Passage Three

Questions 17	to 20	are	based	on	the	passage	you	have	just	heard	d.
--------------	-------	-----	-------	----	-----	---------	-----	------	------	-------	----

17. A) On foot.

B) By air.

C) By bus.

- D) By train.
- 18. A) They can get up late.
- B) Houses are cheaper there.
- C) People there are kind.
- D) There is beautiful scenery.
- 19. A) Cinemas and theatres.
- B) Big shops.

C) Dancing halls.

- D) Wide roads.
- 20. A) The majority of Londoners want to live outside London.
 - B) The houses in London have no gardens.
 - C) People living in London can enjoy the life of the big city.
 - D) Londoners spend little time on vacation.

Section C Compound Dictation

Directions: In this section, you will hear a passage three times. When the passage is read for the first time, you should listen carefully for its general idea. When the passage is read for the second time, you are required to fill in the blanks numbered from S1 to S7 with the exact words you have just heard. For blanks numbered from S8 to S10 you are required to fill in the missing information. You can either use the exact words you have just heard or write down the main points in your own words. Finally, when the passage is read for the third time, you should check what you have written.

These days (S1) seem to change very fast. It is more					
than just (S2) and hairstyles that are in style one year and out					
of date the next; it's a whole way of living. One year people (S3)					
sunglasses on top of their heads and wear jeans and boots; they drink					
white wine and eat sushi at Japanese (S4); for (S5)					
they jog several miles a day. However, the next year they (S6)					

Section D Topic Discussion

many fads come from this trend.

Directions: You are going to practice spoken English by discussing the following topic in pairs or group. You may use the key words and expressions given after the topic and speak as much as possible.

With the development of economy, the way we live has changed a lot. Some people prefer to live in the countryside, while others like to move to city center to enjoy the city life. Discuss with your partners and list the advantages and disadvantages of city life and country life respectively.

Key Words and Expressions

employment 雇用 exhaust 废气 vehicle 交通工具 trolley 电车 pollute 污染 convenient 方便的,便利的

rush hour (上下班的)高峰时间

大学茁运听碰	新編◇第三册·	
1 7 7 W 1 W		

Discuss and Compare

City Life	
Advantages:	
Disadvantages:	
Country Life	
Advantages:	
Disadvantages.	

9

Unit 2

Section A Short Conversations

Directions: In this section, you will hear 10 short conversations. At the end of each conversation, a question will be asked about what was said. Both the conversation and the question will be spoken only once. After each question there will be a pause. During the pause, you must read the four choices marked A), B), C) and D), and decide which is the best answer. Then mark the corresponding letter on the Answer Sheet with a single line through the center.

- 1. A) Three o'clock.
 - C) Three o'clock this morning.
- 2. A) At a department store.
 - C) At a dry cleaning store.
- 3. A) Receptionist.
 - C) Waitress.
- 4. A) Hangzhou.
 - C) Kunming.
- 5. A) Not moving this afternoon.
 - B) Moving to the campus.
 - C) Discussing the problem with more students.
 - D) Finding more students to help her.
- 6. A) Help him with some housework.
 - B) Help him with his homework.

- B) This morning.
- D) Yesterday.
- B) At a hotel.
- D) At a bookstore.
- B) Secretary.
- D) Telephone operator.
- B) Shanghai.
- D) Beijing.

- C) Go away for the weekend.
- D) Find a place for him to stay in.
- 7. A) It was sold out.

B) It was too expensive.

C) She didn't like it.

D) It was uninteresting.

8. A) Contact all his friends.

B) Write a lot.

C) Have a lot of time.

D) Have a lot of friends.

- 9. A) The flight will probably arrive at 11:50.
 - B) The flight crashed due to the heavy fog.
 - C) The flight may arrive but the woman is not sure.
 - D) The flight will probably arrive at 10:50.
- 10. A) Mrs. Long has a secret.
 - B) Mrs. Long will tell them a secret.
 - C) One should ask a woman's age secretly.
 - D) It's impolite to ask a woman about her age.

Section B Short Passages

Directions: In this section, you will hear 3 short passages. At the end of each passage, you will hear some questions. Both the passage and the questions will be spoken only once. After you hear a question, you must choose the best answer from the four choices marked A), B), C) and D). Then mark the corresponding letter on the Answer Sheet with a single line through the center.

Passage One

Questions 11 to 13 are based on the passage you have just heard.

11. A) Chopsticks.

B) Hands.

C) Forks.

D) Legs.

12. A) Welcome.

B) Hatred.

C) Surprised.

D) Angry.

13. A) Thomas failed to pick up the meat by fork.